
  

Referat fra møte i Kunnskapskommunens kommunegruppe 

 
 
Tid:  06.05.2019 Kl 09.00-15.00 
Sted: Skansen, Bergen hovedbrannstasjon 
 

Til stede: Helge Kvam (Meland kommune, nye Alver kommune) 
Berit Angelskår (Bergen kommune) 
Marianne N. Solbakk (Bergen kommune) 
Monika Kvamme (Austrheim kommune)  
Lars Bergesen (Bergen kommune) 
Kristin Ruud Myking (Osterøy kommune) 
Liv Olsen (Askøy kommune) 
Hilde Storum (Os kommune) 
Kari Sunnevåg, USHT 
Anita Sævild (Vaksdal kommune) 
Solrun Hauglum (Vaksdal kommune) 
Berit Kleppe (Voss kommune)  

   

Presentasjon av IMPAKT prosjektet – sammen om ny kunnskap om hva som skal til for å lykkes 

med KBP i sykehjem v/Birgitte Graverholt, Bente Bendixen og Trine-Lise Steinskog, HVL. 

Forskerne presenterte prosjektet, og kom med foreløpige funn. Målet med prosjektet er å lykkes 

med kunnskapsbasert praksis i sykehjem. Intervensjon: Implementering av metoden NEWS2 – tidlig 

oppdagelse av forverret tilstand.  

Foreløpige anbefalinger fra prosjektet: 

- Tydeligere stillingsinstruks for fagsykepleierne og kompetanseforventning til 

implementering av kunnskapsbasert praksis og kvalitetsarbeid i rekruttering av 

fagsykepleiere  

- Jobbe systematisk med utvalgte tema bestemt på ledernivå (som blir etatsnivå i 

Bergen kommune) 

- Kommunene må bli bedre behovsbestillere mot utdanningene 

Prosjektet vil blant annet resultere i: 

- skreddersydde modeller til enkelte sykehjem 

- Spredningsmodell og læringsnettverk 



Oppfølging: 

- Sende ut presentasjonen til gruppen 

- Holde dialogen om innlegg på konferanse 2020 

Runde rundt bordet 

  Det ble tatt en runde rundt bordet på følgende tema:  

- Kommunikasjon- Facebook og nettside 

- FoU-kontakter i kommunene 

- Midler til felles offentlig ph.d. 

- Samarbeidsavtalene mellom Bergen kommune og kommunene  

Når det gjelder Offentlig Ph.D, må gruppen bli enige om: 

- Fordelingsnøkkel knyttet til innbyggertall eller dele flatt 

- Utlysning: Eksternutlysning eller internutlysning, og om det skal være tematisk 

bestemt eller åpen utlysning 

- Definere tematikk utfra behovsanalyse i pilot for kunnskapsoppsummeringer 

- Tas opp igjen til høsten 

Gruppen hadde spørsmål om hva som vil skje med samarbeidsavtalen ved 

kommunesammenslåinger. Tas opp igjen på neste møte. 

De som ønsker administrasjonsrettigheter til Kunnskapskommunens facebookside kan ta 

kontakt med Marianne.  

 

Forskrift om ledelse og kvalitetsforbedring i helse- og omsorgssektoren og dens påvirkning på 

hvilke kunnskapssatsinger kommunene har, Kari Sunnevåg, USHT 

Kari presenterte Kvalitetsforskriften, med påfølgende diskusjon.  

Oppfølging: 

- Presentasjonen sendes ut sammen med referatet.  

 

Milepælsplan basert på resultater fra arbeidsøktene 

Bergen kommune presenterer milepælsplan og oppsummeringen av vårens arbeidsøkter (p.p.) 

Oppfølging 

- Sendes ut.  

 

Seminar om tilgang til faglitteratur på nett 

Det er stemning for å arrangere en fagdag om litteratursøk. Kari Sunnevåg tar ballen videre og 

koordinerer en fagdag om Kunnskapsbasert praksis og litteratursøk høsten 2019.  



 

Folkekommune-prosjektet 

Bergen kommune presenterer prosjektet som skal føre frem til:  

- En ny og mer effektiv tilgang til kommunale helsedata for forskning som ivaretar 

personvernet. 

- En ny og fleksibel måte å utvikle og iverksette kunnskapsbaserte folkehelsetiltak i 
kommunene 

- En ny samarbeidsform mellom forsknings- og kommunesektoren for utvikling og 
kompetanse rundt kommunale helsedata 

 
Oppfølging:  
- Bergen kommune sender ut presentasjonen. 

 

Orienteringssaker: 

- Kunnskapskommunekonferansen 2019 og forsknings- og innovasjonsprisen 

- Skjema for forskningshenvendelser  

- Ekstra kommunerepresentant til faggruppen  

Oppfølging: 

- Bergen kommune ferdigstiller skjema for forskningshenvendelser med mulighet 

for å videresende til alle kommunene 

 

 

Styringsgruppemøte - Pilotprosjektet for kunnskapsoppsummeringer 

Det informeres om neste runde for å stille forslag til kunnskapsoppsummeringer. Denne skal etter 

planen åpnes medio august.  

Gruppen tok en runde på forslaget som ble stilt om velferdsteknologi. Det var et sterkt ønske om at 

forslaget avgrenses til sensorteknologi i hjemmetjenestene. Dette fordi flere kommuner ikke bruker 

GPS-teknologi, og at det sannsynligvis heller ikke vil tas i bruk. Sensorteknologi brukes derimot i stor 

grad, og alle stilte seg bak nødvendigheten om mer kunnskap om effektene av dette. 

Det ble også ytret et ønske om lysterapi kunne tas inn som en av behandlingsformene for 

uro/agitasjon hos pasienter med demens, sammen med musikkterapi og sansehage vs. 

medikamentell behandling.  

Oppfølging: 

- Lars tar innpillene videre til bestillerutvalget.  

 


